
Божидар Ђелић: Приче о Србији као регионалном лидеру нервирају суседе
среда, 16 децембар 2009 17:30

Божидар Ђелић изјавио да би Србија требало да предлаже нове идеје о напредовању
Европе, а не да претендује да буде "неки лидер, што највише нервира суседне земље".

  

"Србија све више мора да постане извор идеја о томе како би цела Европа могла да
напредује. Није то нека претенциозност, нећемо ми да претендујемо да смо ми неки
лидери. То највише нервира наше суседе и ја разумем зашто", рекао је Ђелић на скупу
"ЕУ и Уговор из Лисабора: Нова шанса за Србију" у Дому скупштине.

  

Ђелић је истакао да би Србија, као и све друге европске земље, требало да покуша да
допринесе у најважнијим областима за цео континент и додао да то није само
алтруизам, него ће тако бити "максимизиран национални интерес" Србије.

  

Потпредседник Владе Србије је навео да се државна администрација увелико припрема
за попуњавање упитника за кандидатуру за чланство у ЕУ и да је од суседних земаља
добила 4.000 техничких питања која су подељења министарствима.

  

Додао је, међутим, да је ниво административних капацитета Србије добар за садашњи
ниво европских интеграција, али да ни на који начин није ваљан за преговоре о чланству
у ЕУ, а камоли за пуноправно чланство Србије у Унији.

  

Ђелић је издвојио шест најважнијих тема за следећу годину - транспортна заједница
југоисточне Еворопе, дунавска стратегија, инклузија Рома, положај расељених и
избеглица, оснивање технолошког фонда за западни Балкан и да формална слобода
путовања постане стварност за грађане Србије.

  

Шеф делегације Европске комисије у Србији Венсан Дежер рекао је да су визна
либерализација, одмрзавање прелазног споразума и висок ниво сарадње са Хашким
трибуналом радикално променили квалитет односа Србије и ЕУ.

  

"Следећи корак је подношење кандидатуре за чланство у ЕУ, али о томе нећу да
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говорим. То ће, свакако, бити стратешка одлука - нове обавезе, нови односи... постоји
обострана воља Србије и ЕУ да се иде напред и ми ћемо помоћи Србији на европском
путу", рекао је Дежер, и изразио наду да више неће бити нових граница у региону.

  

Председник одбора за иностране послове Скупштине Србије Драгољуб Мићуновић
рекао је да је лако донети европске законе, али да је много тежа њихова примена и да
услед деловања негативних сила у друштву људи не поштују законе.

  

"Непоштовање закона храни корупцију. Главна ствар у Србији је обезбеђивање
владавине права. Други проблем су кадрови за Европу - није најважније што ће људи
путовати туристички, него да млади комуницирају са својим колегама са европских
универзитета, тако да по уласку у ЕУ имамо младе којима је Европа позната, да не
будемо парије", рекао је Мићуновић.

  

Министар унутрашњих послова Ивица Дачић рекао је да су МУП, Војска Србије и
безбедносне службе Србије фактор регионалне стабилности и сарадње и да су односи у
сектору безбедности неколико корака испред политичких односа.

  

Дачић је додао да је МУП снажно подржао све регионалне иницијативе и издвојио
Центар за сарадњу југоисточне Европе (СЕЦИ) који се бави борбом против
организованог криминала и најавио да ће следеће године бити издата "бела књига о
организованом криминалу у региону".

  

Дачић, који је и председник Социјалитичке партије Србије, изразио је наду да еворпска
оријентација у будућности неће зависити од сплета околности и формирања коалиција и
да ће свим следећим владама циљ бити чланство у ЕУ.

  

(Бета)
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